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Abstract:

Tourism is one of the most important means used by countries to achieve
development. It involves a variety of tourism, some of which are related to religious
establishments, such as religious tourism, and others to cultural facilities, such as cultural
tourism, We find that the rural area has been effectively integrated into the achievement of
sustainable development, as rural areas that have natural and cultural components can

achieve a significant recovery in tourism, Among the most important areas in Tlemcen that
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have these resistances, among Beni Snus, this area witnessed the passage of many
civilizations on it, which earned it a distinguished cultural blend, in addition to its distinctive
nature, Through this intervention, we will try to shed light on Wadi Al-Khamis as a model for
achieving tourism development..

Keywords: development, countryside, Beni Senous, villages, Madashir, tourism.

Résumeé:

Le tourisme est considéré comme I'un des moyens les plus importants utilisés par
les pays pour atteindre le développement. En effet, il existe différents types de
tourisme, dont celui lié aux établissements religieux, comme le tourisme religieux,
et celui lié aux établissements culturels, comme le tourisme culturel. On constate
que le domaine rural a été intégré de maniére efficace pour réaliser un
développement durable, car les zones rurales disposant de ressources naturelles
et culturelles peuvent réaliser un essor touristique significatif. Parmi les régions
les plus importantes de Tlemcen disposant de ces atouts, on trouve Beni Snous.
Cette région, qui a vu passer de nombreuses civilisations, posséde un mélange
culturel unique en plus de sa nature exceptionnelle. Dans cette intervention,
nous allons tenter de mettre en lumiere Oued El-Khemis comme modéle pour
réaliser le développement touristique.

Mots clés: Développement, rural, Beni Snous, villages, hameaux, tourisme
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